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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost ZHMP   

ZÁPIS z 25. jednání 

Výboru pro bezpečnost ZHMP konaného dne 22. 6. 2021 v 15:00 hod. 

on-line, formou videokonference, v prostředí Cisco Webex 

     

 
Přítomni: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., Mgr. Jiří Knitl, Mgr. Martin Pacovský, MUDr. Tomáš Kaštovský, Ing. Jan Hora, 

JUDr. Jakub  Drápal, MPhil. 

Omluveni: RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Mgr. Petr Prchal, MPA, Mgr. Karel Hanzlík, Milan Maruštík, Ing. Lubomír Brož  

Hosté: JUDr. Markéta Štalmachová - ředitelka BEZ MHMP, Ing. Petr Hlubuček - náměstek primátora hl. m. 
Prahy, Libor Kousal - provozní náměstek SSHMP, Mgr. Ludvik Klema - náměstek pro výkon služby MP 
HMP, plk. Mgr. Petr Matějček - náměstek ředitele KŘ pro vnější službu PČR, MUDr. Jaroslav Valášek - 
náměstek ředitele sekce léčebně preventivní péče ZZS HMP, plk. Ing. Jiří Hošek - náměstek pro prevenci 
a CNP HZS HMP, Bc. Kateřina Kubešová - asistentka náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka, Hayato 
Okamura   

Jednání řídil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS. - předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP      
 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení  

2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu 

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

4. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za květen 2021 

5. Zpráva o činnosti MP HMP za květen 2021 

6. Informace o činnosti ZZS HMP za květen 2021 

7. Informace o činnosti HZS HMP za květen 2021 

8. Informace o činnosti Správy služeb HMP za květen 2021 

9. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení  

Předseda výboru Koubek přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP 
prostřednictvím videokonference.  

2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu 

Ověřovatelem zápisu byl určen předseda výboru Koubek. 
 
Zápis z minulého jednání byl bez připomínek schválen přítomnými členy. 
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3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedla Bc. Kateřina Kubešová, asistentka náměstka primátora Hlubučka. Jedná se o 
Koncepci plánu financování dovybavení jednotek sborů dobrovolných hasičů na území hl. m. Prahy na období 2022 - 
2026. Tato Koncepce popisuje stávající a žádoucí stav vybavení JSDH jednotlivých MČ. Dále se zaměřuje na 
spolupráci určitých subjektů (např. MČ, HZS HMP a další) a také jejich role. Zahrnuje investiční i neinvestiční 
financování v celkové výši cca 60 mil. Kč/rok. Díky těmto financím bude možno nakoupit např. automobilové 
cisterny, dopravní automobily, vozíky ochrany obyvatelstva, radiostanice a zajistit jejich revize. Touto Koncepcí se 
zabývala pracovní skupina, která byla složena se zástupců zainteresovaných subjektů. Dále pokračovala JUDr. 
Markéta Štalmachová, ředitelka odboru bezpečnosti. Byla snaha vytvořit komplexní dokument, který bude 
obsahovat, jak požadavky na finance, tak i stanovení rolí jednotlivých aktérů. Na tomto materiálu se pracovalo přes 
rok a probíhaly diskuze, kam nejlépe podporu směřovat. Zdůraznila dvě nové skutečnosti. První se týká zapojení do 
veřejných zakázek na dovybavení JSDH, díky tomu se může dosáhnout výhodnější ceny. Také se chtějí pokusit o širší 
vícezdrojové financování (např. dotace z MV ČR). Náměstek primátora Hlubuček poděkoval JUDr. Štalmachové za 
tento materiál, který navazuje na Koncepci výstavby hasičských zbrojnic a dovybavení JSDH ve střednědobém 
výhledu. Dále hovořil o financování a jaká technika bude patřit pod investiční a neinvestiční položky. Bude potřeba, 
zejména s ohledem na finanční náročnost, tento dokument projednat v koalici. Dříve než půjde dokument do Rady 
HMP, tak jej chtěl představit na výboru, aby bylo možné zapracovat případné korekce. 
 
Diskuze: 
 
předseda Koubek - poděkoval za tuto Koncepci, a sdělil, že zejména z pozice starosty MČ si tohoto dokumentu cení. 
Jediné, co je potřeba dořešit, jsou dotace od MV ČR v celkové hodnotě 10 mil. Kč, které nebyly vždy plnohodnotně 
využívány. 

 

4. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za květen 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Mgr. Petr Matějček, náměstek ředitele KŘ pro vnější službu. Odpověděl na 
otázky z minulého jednání výboru týkající se informační kriminality. Z hlediska personálního mají k dispozici 14 
policistů na KŘ Policie HMP a další čtyři policisty na každém ze čtyř obvodů pro řešení informační kriminality. 
Personální rezervy jsou v případné výpomoci kolegů z jiných oddělení. Trend v této oblasti je vzrůstající a z hlediska 
statistiky se pod jedním případem skrývá více skutků, které jsou řešeny napříč jednotlivými analytickými odděleními. 
Dále sdělil, že v klesajícím trendu jsou kapesní krádeže zejména z důvodu absence cizinců. Výhled na letní měsíce je 
spjat s fotbalovou ligou, která začíná v červenci. Nyní se připravují na zajištění pohřbu herečky Libuše Šafránkové. 
 
Diskuze: 
 
předseda Koubek - vznesl dotaz na demonstrace a nelegální sraz tuningových vozidel. 
 
plk. Matějček - odpověděl, že se konala poslední demonstrace spolku Milion chvilek. Mělo se jednat o poslední větší 
demonstraci před volbami. Bude se však konat demonstrace proti brutalitě Policie ČR na Praze 3 na základě videa 
zásahu policistů v Teplicích.  
K tuningovému srazu sdělil, že se měl konat v Čestlicích, ale jelikož tam byli policisté připraveni, tak se všech cca 
1700 aut vydalo směr Letňany a dále směr Praha 5.  Policie ČR tuto událost zvládla. 

 

5. Zpráva o činnosti MP HMP za květen 2021 

Úvodní slovo ke zprávě provedl Mgr. Ludvik Klema, náměstek pro výkon služby MP HMP. Informoval, že požadavek 
na srovnání statistických dat s rokem 2019 bude realizován od červnové zprávy. Letošní letní měsíce očekávají, že 
budou klidnější, s tím, že již mají avizovány kulturní a společenské akce. Také zaznamenávají větší příliv českých i 
zahraničních turistů. Proto se zaměřují na nejvíce exponovaná místa jako je např. Náplavka. Od 1. 6. 2021 plně 
obnovili všechny procesy v rámci MP HMP. Také kontrolují mimořádná opatření, ale zaznamenali pokles 
respektovanosti nošení respirátorů, v návaznosti na vysoké teploty,  zejména v MHD. 
 
Diskuze: 
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předseda Koubek - vznesl dotaz týkající se zvýšené aktivity menších lodí a fungování říční policie. 
 
náměstek Klema - odpověděl, že mají rozděleny jednotlivé úseky Vltavy ve spolupráci s Policií ČR. Byli osloveni i 
správci Náplavek o součinnost při zajišťování veřejného pořádku a bezpečnosti. 

 

6. Informace o činnosti ZZS HMP za květen 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Jaroslav Valášek, náměstek ředitele sekce léčebně preventivní péče ZZS 
HMP. Informoval, že nedošlo k žádným výkyvům v rámci statistiky. Podařilo se zlepšit spolupráci se Středočeským 
krajem. Jedná se zejména o leteckou záchrannou službu. Vrtulník je využíván při nehodách, traumatech, ale i u 
pacientů po resuscitaci v rámci Prahy. Sdělil, že ZZS Středočeského kraje má nového ředitele MUDr. Pavla Rusého. 
Budou i nadále prohlubovat spolupráci a to např. v oblasti LZS, nebo likvidace MU a hromadných neštěstí. Byly 
omezeny mobilní odběrové týmy. V závěru se zmínil o potížích s předáváním pacientů, které byly v jednotkách 
případů a jsou vždy vyřešeny. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Kaštovský - vznesl dotaz na přípravu projektu výjezdového stanoviště v prostorech Nemocnice Na 
Františku. 
 
náměstek Valášek - odpověděl, že projekt je připraven. Realizace již probíhá a samotné předání nového výjezdového 
stanoviště se plánuje na podzim, nebo přelom roku. Stanoviště ZZS HMP v centru Prahy je velmi žádoucí. 
 
člen výboru Kaštovský - požádal o krátkou informaci na podzimní jednání o stavu realizace projektu. 
 
člen výboru Pacovský - dotazoval se na potíže s předáním pacientů v Nemocnici Na Bulovce. 
 
náměstek Valášek - odpověděl, že Bulovka je jednou z nejvytíženějších nemocnic a tak to bylo v době Covidu, kdy 
měli stop stavy na odděleních a muselo dojít k redistribuci pacientů do ostatních nemocnic. V tuto chvíli je stav 
stabilizovaný, ale větší problémy čekají v létě. 

 

7. Informace o činnosti HZS HMP za květen 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Ing. Jiří Hošek, náměstek pro prevenci a CNP HZS HMP. Informoval, že 
činnost HZS HMP se vrátila do standardního režimu. Počty případů se navýšily ve všech sledovaných ukazatelích cca 
o 20 %. Situace kolem Covidu v rámci HZS HMP je velmi dobrá. Nemají žádné případy nemocných, ani karantény. 
Očkování probíhá také velmi dobře. Z hlediska řešených případů, ve spolupráci s Policií ČR, byl dopaden žhář 
odpovědný za sérii požárů. Plánují zkoušku průjezdnosti požární techniky v Běchovicích, kde je dlouhodobý problém 
s blokádou příjezdové cesty do technologického parku. Na silnici jsou přívěsy a na nich obytné buňky, kde bydlí lidé 
bez domova. V závěru se zmínil o dokončení rozvozu vakcín praktickým lékařům. Jednalo se o 41 460 dávek. 

 

8. Informace o činnosti Správy služeb HMP za květen 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Libor Kousal, provozní náměstek SSHMP. Sdělil, že spolupracovali na distribuci 
sad antigenních testů do škol. Z důvodu zvedání hladiny Vltavy došlo k aktivaci protipovodňových vrat na Čertovce. 
Také se podíleli na vyklízení prostorů Náplavek. Došlo k pravidelnému školení techniků na PPO. Na závěr se zmínil o 
opětovné instalaci žulových bloků na Staroměstském náměstí. 
 
Diskuze: 
 
předseda Koubek - vznesl dotaz na podchod v Modřanech. 
 
náměstek Kousal - odpověděl, že bylo zahájeno stavební řízení ke kolaudaci. Nyní hrazení zajišťuje dodavatel. Po 
dokončení bude předáno Magistrátu hl. m. Prahy. 
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9. Různé a závěr 

Předseda Koubek v závěru informoval o dalším jednání výboru v termínu 14.9.2021, které, pokud situace kolem 
Covidu dovolí, bude prezenčně. Také poděkoval členům výboru a hostům. Jednání bylo ukončeno v 16:07 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS. - předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Mgr.  Jiří Koubek, DiS. 
předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
ředitelka BEZ MHMP 

 


